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Protokół Nr 13/2021 

posiedzenia Komisji Społecznej Rady Miejskiej w Kleszczelach 

odbytego w dniu 27 lipca 2021 r. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli członkowie Komisji: Mirosław Markiewicz, Daria Maria 

Sienkiewicz, Agnieszka Jowita Romaniuk oraz Przewodniczący Rady Aleksy Roszczenko, 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki, Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk. Przewodniczący 

Komisji Dymitr Artysiewicz przybył z opóźnieniem. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 

do protokołu. 

Posiedzenie odbyło się w budynku Miejskiego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji 

w Kleszczelach. Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz. 

Rozpoczęcie posiedzenia nastąpiło o godzinie 10
00

.  

Protokołowała Joanna Szymaniuk. 

 

Ad. 1. Zastępca Przewodniczącego Komisji Agnieszka Jowita Romaniuk otworzyła 

posiedzenie komisji. Stwierdziła, że w posiedzeniu uczestniczy trzech  spośród czterech członków 

Komisji, a zatem obrady  są prawomocne. Następnie przedstawiła projekt porządku posiedzenia:  

1) Otwarcie posiedzenia i przedstawienie porządku posiedzenia. 

2) Zaopiniowanie projektów uchwał. 

3) Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

4) Sprawy różne. 

Porządek posiedzenia ze zmianami został przyjęty jednogłośnie. 

  

 Ad. 2.  Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały  w sprawie 

wyrażenia zgody na sprzedaż lokalu mieszkalnego będącego w zasobie mieszkaniowym Gminy 

Kleszczele wraz z uzasadnieniem. 

 Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy to jest dom po Panu Kostko i czy to będzie zbycie 

w formie przetargu? 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że tylko w formie przetargu. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy jest ktoś zainteresowany. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że jeszcze nie, bo najpierw musi być 

ogłoszony przetarg. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że jest przeciwna sprzedaży tej 

nieruchomości, ponieważ jest to nieruchomość z historią i warto byłoby coś z tym zrobić, aby 

pozostało to w zasobach gminy.  

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki zapytał, co należałoby tam zrobić. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że np. izbę pamięci. Jest dużo fotografii 

Pana Jerzego Kostko. Obecnie jest dużo programów dot. rewitalizacji obiektów i można byłoby 

złożyć wniosek na pozyskanie środków finansowych na remont tego budynku. Dodała, 

że stowarzyszenie z Białegostoku zabezpieczyło dużo negatywów, które można byłoby 

wykorzystać. 

 Radny Mirosław Markiewicz zapytał, jaka jest powierzchnia działki. 

 Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że około 8 arów. 

 Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że on podziela zdanie Darii. W związku z tym, że 

jest to mała działka to prawdopodobnie zostanie kupiona przez sąsiada i budynek zostanie 

zburzony. Dodał, że za kapliczką jest grób, który jest nieeksponowany. 
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 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, że stan techniczny budynku jest bardzo 

w złym stanie i on nadaje się do rozbiórki. Natomiast, gdybyśmy chcieli wyremontować ten 

budynek i utworzyć miejsce pamięci to trzeba na to zaangażować znaczne środki finansowe.  

  Burmistrz Kleszczel dodał że przygotowując działkę do sprzedaży, geodezyjnie zostanie 

wydzielone miejsce, gdzie jest grób i kapliczka, żeby to było miejsce publiczne, a nie prywatne. 

Na posiedzenie przybył przewodniczący Komisji Dymitr Artysiewicz  o godz.10:16. 

Przewodniczacy Komisji przejał prowadzenie posiedzenia. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że sytuację finansową jak najbardziej 

rozumie. Natomiast działka jest mała i dochód z niej nie będzie duży a warto pozostawić obiekt, 

który jest dziedzictwem lokalnym i warto o niego zawalczyć.  

 Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że budynek jest drewniany i stary, ale kiedyś 

materiały budowlane były dużo lepsze niż obecnie i może by wystarczyłoby tylko zabezpieczyć 

drewno, zrobić wentylację i wymienić dach. 

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk powiedziała, że może poszukać sponsora, który 

by zechciał za sponsorować renowacje budynku. 

 Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że można byłoby zorganizować zbiórkę pieniędzy. 

Dużo ludzi ma w swoich domach fotografie Pana Jerzego Kostko i byłoby z pewnością duże 

zainteresowanie. Bardzo istotnie jest to, że nieruchomość jest położona przy głównej drodze 

w Kleszczelach. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, że jeśli radni uważają, że należy 

zawalczyć o dziedzictwo kulturowe to on nie widzi problemu, aby np. w jednym z pomieszczeń 

MOKSIR-u zrobić wystawę fotografii Jerzego Kostko. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że turyści często się pytają o to, co można 

zwiedzić w Kleszczelach. Dodatkowo można by było organizować różnego rodzaju wydarzenia lub 

jedno pomieszczenie dać pod wynajem, aby zmniejszyć koszty utrzymania budynku. 

 Radny Dymitr Artysiewicz powiedział, czy w tym przypadku nie powtórzy się sytuacja jak 

ze świetlicą w Dobrowodzie. Były plany, aby zrobić skansen, sprawa ciągnęła się tak długo, 

że dach się zawalił i powstał na tym miejscu zielony parking. 

 Radny Mirosław Markiewicz powiedział, że to inna sprawa, bo tutaj chodzi o zasłużonego 

człowieka, który wpisał się w historię i z jego domem jest dużo wspomnień. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki powiedział, że tutaj chodzi o to, kto mógłby 

zrealizować ten pomysł, dotyczący renowacji domu Pana Kostko. 

 Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że sprzedać zawsze będzie można. Dodała, 

że wnioskować o dofinansowanie może tylko właściciel nieruchomości, czyli gmina. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że my oceniamy nasze możliwości 

finansowe i stąd ta propozycja aby ogłosić sprzedaż. 

  Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że według niej ta nieruchomość powinna być 

użytkowana w celach społecznych.  

 Radna Agnieszka Jowita Romaniuk powiedziała, że często jak przyjeżdżają turyści 

to mówią, że Kleszczele i okolice to jest bardzo ładne miejsce, ale nie ma nic prawie do zwiedzania, 

więc warto zrobić miejsce, gdzie będzie pokazana historia, bo to może zaowocować większym 

zainteresowaniem turystów. 

Komisja zaopiniowała negatywnie przedłożony projekt uchwały. Trzech radnych było 

przeciw jeden za. 
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Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

średniej ceny jednostki paliwa w Gminie Kleszczele w roku szkolnym 2021/2022 wraz 

z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie porozumienia pomiędzy Gminą Orla i Gminą Kleszczele w sprawie przekazania 

Gminie Kleszczele realizacji zadania w zakresie zapewnienia uczniom niepełnosprawnym, 

zamieszkałym na terenie gminy Orla, bezpłatnego transportu i opieki w czasie przewozu do szkoły 

wraz  z uzasadnieniem. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy to jest dowóz do szkoły w obie strony. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że w jedną stronę. My dowozimy 

uczniów do szkoły, a odbierają rodzice. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy z gminy Czeremcha wpłynął wniosek 

o dowożenie od nich dziecka, ponieważ ma informację, że jest rodzic, który dowozi do Bielska 

Podlaskiego niepełnosprawne dziecko. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że obecnie trwają rozmowy z gminą 

Czeremcha w tej sprawie i jeżeli oni wyrażą chęć współpracy to może na następnej sesji zostanie 

przedstawiony projekt uchwały w tej sprawie. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie upoważnienia 

Kierownika Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Kleszczelach do prowadzenia postępowań 

i wydawania decyzji administracyjnych w sprawach świadczeń pomocy materialnej dla uczniów 

o charakterze socjalnym wraz  z uzasadnieniem. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, kto się tym zajmował do tej pory. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że pracownik Urzędu Miejskiego. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na 

terenie gminy Kleszczele wraz  z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały zmieniającą uchwałę 

w sprawie programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

na terenie gminy Kleszczele w 2021 roku wraz  z uzasadnieniem. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy to znaczy, że te środki finansowe mogą być 

przesuwane między zadaniami. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, jeśli środki finansowe, które 

są zaplanowane na realizację danego zadania są niestarczające, to wtedy musimy zwiększyć środki, 

ale tylko poprzez podjęcie stosownej uchwały. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki dodał, że środki, które są zapisane w projekcie 

uchwały wystarczą w zasadzie na opłatę stałą w ramach podpisanej umowy, pozostała kwota jest na 

tyle niska, że nie ma co przesuwać. 
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Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy od marca były odławiane psy. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że jedno lub dwa odłowienia były. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy pracownik zajmujący się programem 

dotyczący bezdomnych zwierząt przyglądał się akcji kastracji, aby gmina dołączyła do niej. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że wchodziła na stronę internetową i ta 

akcja jest skierowana do gabinetów weterynaryjnych. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Kleszczele wraz  z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych 

od właścicieli nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów wraz  z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie wyboru 

metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenia wysokości tej 

opłaty wraz  z uzasadnieniem. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał jakiej pojemności pojemnik jest niezgodny 

z regulaminem. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że mamy pojemniki o pojemności  80 l, 

120 l, 240 l, 1100 l, 5500l, 7000 l i worki o pojemności 80l, 100l i 120l. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała jak się sytuacja przedstawia z kompostowaniem 

przy osiedlu blokowym. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że nie ma możliwości kompostowania 

odpadów przez mieszkańców zabudowy wielolokalowej. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że mieszkańcy zabudowy wielolokalowej 

zostali pokrzywdzeni, bo oni nie mają wyboru. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że tak stanowi ustawa, że mieszkańcy 

zabudowy wielolokalowej nie mają możliwości kompostowania odpadów. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie określenia 

wzoru deklaracji o wysokości opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi składanej przez 

właścicieli nieruchomości wraz  z uzasadnieniem. 

Radny Mirosław Markiewicz zapytał, czy deklaracje będą dostarczane dla mieszkańców, 

czy będzie trzeba pobrać w gminie. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że nie będziemy wysyłać wszystkim 

deklaracji, ponieważ  nie każdy będzie ją składać. Deklaracja będzie dostępna w Urzędzie na 

stronie internetowej oraz w Biuletynie Informacji Publicznej. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 
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Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk przedstawiła projekt uchwały w sprawie terminu, 

częstotliwości i trybu uiszczania opłat za gospodarowanie odpadami komunalnym wraz  

z uzasadnieniem. 

Komisja nie wniosła uwag do przedstawionego projektu i zaopiniowała pozytywnie 

przedłożony projekt uchwały. 

Opinia Komisji w sprawie projektów uchwał przedstawionych w punkcie 3 stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki na koniec dodał, że projekty uchwał w sprawie 

udzielenia wotum zaufania Burmistrzowi Kleszczel, w sprawie zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania budżetu gminy za 2020 r. oraz w sprawie 

udzielenia absolutorium Burmistrzowi Kleszczel i Raport o stanie gminy za 2020 r. będą 

przedstawiane na sesji Rady Miejskiej. Dodał, że rok 2020 w kwestii realizacji zadań 

gospodarczych wypadł bardzo dobrze, bo łącznie na rozwój gminy zaangażowaliśmy prawie 

2 400 000 zł. 

Ad. 3. Przewodniczący Komisji wniósł o przyjęcie protokołu z posiedzenia odbytego w dniu 

31 maja 2021 r. bez odczytania. Protokół był wyłożony do wglądu w Urzędzie Miejskim 

w Kleszczelach oraz obecnie znajduje się na sali posiedzenia. 

Do treści protokołu członkowie Komisji uwag nie wnieśli. Protokół Nr 12/2021 posiedzenia 

Komisji Społecznej przyjęto jednogłośnie bez uwag. 

 

Ad. 4. Radna Agnieszka Jowita Romaniuk zapytała, czy jest możliwość postawienia latarni 

na końcu wsi Policznej, ponieważ tam nie ma i mieszkańcy ostatniego domu zgłaszają, że tam jest 

bardzo ciemno. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że szkoda, że mieszkańcy nie zgłosili 

tego jak modernizowaliśmy oświetlenie we wsi Policzna, ponieważ teraz będzie trzeba wszczynać 

nową procedurę oraz ponosić dodatkowe koszty. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz zapytała, czy spotkanie w sprawie programu Czyste 

Powietrze jest organizowane przez Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska, czy przez jakąś 

firmę. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że Wojewódzki Fundusz Ochrony 

Środowiska jest organizatorem. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz powiedziała, że 8 sierpnia  jest organizowany dzień 

koncertowy, na którym będa występować Panie z zespołu folklorystycznego z Dobrowody, które 

otrzymały w tym roku znaczącą nagrodę i w związku z tym dobrze byłoby z naszej strony je jakoś 

uhonorować.  

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że planujemy je uhonorować. 

Radna Daria Maria Sienkiewicz odpowiedziała, że może jako rada mogłaby je też jakoś 

docenić. 

Burmistrz Kleszczel Aleksander Sielicki odpowiedział, że to jest tylko kompetencja 

burmistrza jako organu wykonawczego natomiast rada jako organ stanowiący i przewodniczący nie 

pełną funkcji nie zewnatrz. 

Radna Agnieszka Jowita Romaniuk poprosiła, aby do zawiadomień o posiedzeniu sesji Rady 

Miejskiej w Kleszczelach dołączać ogłoszenia, które będzie można zawiesić na tablicy ogłoszeń, 

aby wszyscy mieszkańcy wiedzieli, kiedy są obrady rady. 
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Radny Mirosław Markiewicz poprosił, aby transmisja z posiedzeń sesji Rady Miejskiej 

w Kleszczelach była na żywo albo udostępniania jak najszybciej, a nie dwa tygodnie po sesji. 

Sekretarz Gminy Walentyna Sidoruk odpowiedziała, że my musimy nanieść napisy na film  

to zajmuje dużo czasu. Dodała, że w budynku Ośrodeka Kultury jest słaby zasięg internetu, dlatego 

nie można robić transmisji na żywo z posiedzeń sesji. 

 

Wobec wyczerpania porządku o godzinie 11.40 posiedzenie Komisji zakończono. 

 

Podpis protokolanta: 

 

Joanna Szymaniuk  

 

     

 Przewodniczący 

Komisji Społecznej 

 

mgr Dymitr Artysiewicz 

 


